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Sednici je predsedavao Ismajl Kurteshi, predsednik Komisije. 

 

 

Za sednicu je predložen sledeći : 
 

         Dnevni red: 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika sa sednica od  18. i 20. juni 2018; 

3. Razmatranje Nacrta zakona br. 06L/073  o statutu albanskih prosvetnih radnika 

Republike Kosova od školske  1990/91,  do 1998/99; 

4. Razmatranje izveštaja sa preporukama na Nacrt zakona br. 06/L-046 o 

Prosvetnom Inspektoratu u Republici Kosova; 

5. Razno. 

 

 



Predsednik je konstatovao da su ispunjeni uslovi za rad Komisije. 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

 

 

Dnevni red je usvojen bez izmena. 

 

2. Usvajanje zapisnika sa sednica od  18. i 20. juni 2018; 

 

Zapisnici sa sednica od  18. i 20. juni 2018. usvojeni su bez primedba.  
 

3. Razmatranje Nacrta zakona br. 06L/073  o statutu albanskih prosvetnih radnika 

Republike Kosova od školske  1990/91,  do 1998/99; 

 

Ismajl Kurteshi, reko je da zbog značaja ovog Nacrta zakona i razlika pojedinih ministarstva, 

Komisija je odlučila da još jednom pozove MONT, MRSS, MF i  USONK, kako bi pojasnili 

dileme u vezi istog. On je zahvalio Svetskoj banci i USONK na dostavljenim komentarima, koje 

će komisija uzeti u obzir tokom  rada sednica koje će se održati u vezi ovog Nacrta zakona.  

Agim Bërdynaj, MONT, rekao je da Ministarstvo nema ništa konkretno da doda o predloženom 

nacrtu zakona. On je rekao da ne bi trebalo imati razlike između ministarstava i pozvao Komisiju 

da iskoristi sve moguće mehanizme za usvajanje zakona početkom septembra, pošto će postupci 

implementacije trajati dosta vremena. Takođe, on je rekao da je njihov zahtev kao ministarstvo 

da proces počine što je pre moguće i da se  zakon usvoji 

Ismajl Kurteshi, rekao je da će Komisija naredne nedelje započeti rad i MONT, kao sponzor 

ima pravo da prisustvuje aktivno u diskusijama Komisije.  

Bahri Xhaferi, MRSS, rekao je da je u principu treba da se donese ovaj zakon, međutim, u pogledu 

aspekta penzije, rekao je da je ovaj zakon je istakao nedostatke i privilegije. On je rekao da  može izazvati 

velike probleme kosovskom budžetu. Takođe, on je dodao da, uprkos poštovanju i zahvalnosti koju 

zaslužuju nastavnici ovih godina, moramo imati u vidu budžetske implikacije koja je moguća više od 6 

miliona nego što je planirano za sledeću godinu. On je rekao da bi trebalo da radimo više na ovaj nacrt 

zakona  i da se uključe i drugi  subjekti. Xhaferi je obavestio prisutne da je Ministarstvo  formiralo  grupu 

za reformu penzijskog sistema, što obezbeđuje jedinstveni zakon u skladu sa evropskim standardima i 

dodao da je nesklad zakona i veliki broj specifikovanih zakona osporava pravo na penziju ili subvenciju. 

Rrahman Jashari, USONK, rekla je da nije fer da zatraži redefinisanje ovog nacrta zakona jer bi to 

bio veliki udarac za nastavnike da traže vraćanje zakona, jer je ovaj nacrt je izradio MONT, a bilo je 

prisutno i MRSZ i Ministarstvo finansija. On je rekao da se polemike se vode samo kada su u pitanju 

nastavnici tih godina, jer takve penzije ne predstavljaju privilegije, već njihova prava koja su ugrozila 

njihov život i porodicu kako bi uspostavili temelje obrazovanja na Kosovu. 

 



Bahri Xhaferi, MPSS, rekao je da ministarstvo nije protiv ovog nacrta zakona i da doprinos 

nastavnika treba priznati i prihvatiti , ali najveća briga Ministarstva je zbog budžetske liniji koju 

je utvrdilo Ministarstvo finansija. Rekao je da praksa u mnogim slučajevima pokazuje da ovakva 

vrsta planiranja budžeta nije bila dovoljna za primenu zakona i da su mnoga prava u 

međusobnom sukobu i dodao da ogromna većina korisnika ove penzije nema superiorno školsko 

obrazovanje i pozvao na opreznost.  

Teuta Haxhiu, rekla je da je Komisija obećala da će održavati sastanke kad god je to potrebno do 

drugog usvajanja  zakona I dobije  zeleno svetlo za primenu.  Ona je rekla da penzijske šeme 

nisu propisno regulisane, a konkretni predlozi u vezi  ovih kategorija će u velikoj meri pomoći 

radu Komisije. 

 

Ona je dodala da su sve strane glasale za ovaj zakon i da nije etično ni da misli da neka od partija 

sponzoriše kampanju protiv ovog zakona i zatražila da precizira koliko će korisnici dobiti bez 

obračunavanja osnovne penzije. 

Bahri Xhaferi, MPMS, rekao je da bi uloga MRSS trebala biti veća, ali da su političke snage 

učinile suprotno. On je rekao  da postoje četiri ili pet ljudi koji su imali političke veze i sklopili 

sporazume da iniciraju ovaj zakon, jer prema njemu postoje mnogi specifični zakoni, kao je 

Zakon o slepima, paraplegičare I dr. , koji uzrokuju mnoge probleme tokom njihovog 

sprovođenja . On je takođe dodao da bi trebalo pronaći prihvatljiviji oblik jer budžet od 6 

miliona za 2019 sigurno neće biti dovoljan. 

Ismajl Kurteshi, najavio je da će naredne sedmice početi razmatranje nacrta zakona i pozvao 

ministarstva da pošalju svoje komentare i pisane predloge, dok  je Ministarstvo obrazovanja 

pozvalo da aktivno učestvuju na sastancima, koji će se održati  radi razmatranja ovog nacrta 

zakona. 

Kurteshi je rekao da će komentari Svetske banke i USONK, biti razmatrani na narednim 

sastancima. 

Arbërie Nagavci,  kako bi se izbegli politički ciljevi, predložila je da se u ime Komisije uputi 

poziv Ministarstvu Finansija za detaljan izveštaj o budžetskim implikacijama i drugim detaljima 

u vezi ovog Nacrta zakona.   

Nezir Çoçaj, rekao je da odsada zakon mora da se razmatra samo na komisiji, budući da su 

posete Ministarstva nisu uspešne, imajući u vidu nedostatak komentara i konkretnih predloga.  

Valentina Bunjaku -Rexhepi, rekla je da prisustvo Ministarstva za finansije je neophodno za 

razmatranje ovog Nacrta zakona. Ona smatra zabrinjavajućim  ne koordiniranje ministarstava  i 

kako bi izbegli bilo koju vrstu problema, moramo da radimo sa šiframa.  

 

 



Teuta Haxhiu, rekla je da, pošto Ministarstvo finansija izražava  nezadovoljstvo, trebalo bi 

dostaviti dodatne amandmane, kako bi opravdalo svoje suprotstavljanje. Ona je rekla da bi zakon 

trebalo primenjiv i u praksi. 

4. Razmatranje izveštaja sa preporukama na Nacrt zakona br. 06/L-046 o Prosvetnom 

Inspektoratu u Republici Kosova; 

 

Ismajl Kurteshi, obavestio je članove Komisije sa izveštajima stalnih komisija, koje su 

razmatrali  i usvojili  amandmane Funkcionalne komisije o Nacrtu zakona br. 06 / L-046 o 

Inspektoratu za obrazovanje Republike Kosovo i nisu imali izmene. Članove Komisije je pozvao 

da glasaju o izveštaju sa preporukama za drugo čitanje na plenarnoj sednici. 

Svi prisutni članovi Komisije su glasali za prosleđivanje ovog Nacrta zakona o drugom čitanju. 

 

5. Razno. 

 

Ismajl Kurteshi, obavestio je članove komisije da je Ambasadorka EU  Natalija Apostolova, 

zahtevala da se sastane sa komisijom 4. jula u  13:30 časova u Skupštini Kosova, gde će se 

razgovarati o angažovanju EU za povećanje kvaliteta obrazovanja.  

Nezir Çoçaj, predložio je da Komisija realizuje posete  javnim univerzitetima.  

Teuta Haxhiu, predložio je posetu Agenciji za akreditaciju i da se zahteva javni izveštaj šta se 

dogodilo u prethodnoj agenciji. 

Arbërie Nagavci, rekla je da je ministar za obrazovanje razrešio vršioca dužnosti pri Agenciji i 

zaposlio drugu osobu, tako da bi trebalo da tražimo izveštaj ministra u vezi ovog postupka.  

Ismajl Kurteshi, predložio da se održi zajednički sastanak sa rektorima javnih univerziteta u 

Skupštini Republike Kosovo umesto posete univerzitetima i da se organizuje sastanak sa 

ministrom obrazovanja o pitanju Agencije, predlozi sa kojima su se saglasili i članovi Komisije. 

Sednica je završila rad u 14:00.časova 

 

Izradilo: 

Osoblje za podršku komisije 

                                                                                                    Predsednik Komisije 

                                                                                                        Ismajl Kurteshi 
 


